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Prodej pozemků na Skalce v plném proudu 

Po  dlouhých letech příprav se konečně 
rozběhl prodej pozemků na  Skalce. Zá-
jemci mohou všechny informace získat 
na městském webu:

www.ceska-kamenice.cz/pozemky
K prodeji je k dispozici celkem 18 parcel 

o  celkové výměře 16  200 m2. Kupní cena 
pozemku byla zastupitelstvem stanovena 

na  1  000 Kč za  m2 vč. DPH. Cena odpo-
vídá nákladům města se zasíťováním 
pozemků. Prodej je proto svázán řadou 
omezujících podmínek (povinnost posta-
vit rodinný dům do tří let, do té doby před-
kupní právo města atd.).

Architekti ze studia RCNKSK také v pře-
hledném manuálu stanovili řadu podmínek 
pro výstavbu, které jdou nad rámec běž-
ných požadavků v  územním plánu města. 
V místě tak vznikne stejnorodá, vzhledově 
příjemná zástavba s charakterem klasické 
ulice. Stejně tak by zde neměla vzniknout 
obyčejná asfaltová ulice, ale obytná zóna 
s alejí stromů a zasakovacími průlehy.

Jan Papajanovský — starosta

Poplatek za komunální odpad  
je splatný do konce května 

Upozorňujeme občany České Kame-
nice, kteří nemají se správcem poplatku 
písemně sjednanou pololetní platbu, že 
poslední termín k  uhrazení místního 
poplatku za  provoz systému shroma-
žďování, sběru, přepravy, třídění, vy-
užívání a  odstraňování komunálních 
odpadů dle OZV č. 2/2015 je 31. května. 
Pokud zaplatíte poplatek za  rok 2021 
později, nebude v letošním roce přikro-

čeno k  vymáhání. Město i  letos prefe-
ruje bezhotovostní platby, a  to na  účet 
města č. 19-0921392379/0800 vedený 
u  České spořitelny s  uvedením varia-
bilního symbolu, ten poskytne na  tel. 
čísle 412  151  554 nebo 770  160  506, paní 
Myslivcová, která zodpoví i  případné 
dotazy.

Jaroslava Myslivcová  
— správce poplatku
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duben je za  námi a  počasí bylo skutečně  
aprílové. Postupně by však mělo hezkých dní  
začít pomalu přibývat, snad se tak jara koneč-
ně letos dočkáme. 

Jako nevydařený apríl působila také doprav-
ní kalamita, kterou ve městě svými opravami 
způsobilo Ředitelství silnic a  dálnic (ŘSD). 
Akce, které měly být hotové již loni, vypukly 
s plnou silou letos a všechny problémy, na kte-
ré jsme jako město upozorňovali, se projevily. 
Ať už šlo o příliš dlouhé takty semaforů, nedo-
řešené objízdné trasy (Kunratice, Havlíčkova, 
Jateční…) či opakované přesuny autobusových 
zastávek. Takto bohužel vypadá plánování 
a povolování uzavírek tzv. od stolu, bez zna-
losti situace v místě.

Na  všem je však třeba hledat alespoň něco 
pozitivního – až ŘSD letos v  červnu město 
opustí, budeme snad mít na  dalších mnoho 
let od oprav průtahu pokoj. A město, díky ko-
ordinaci oprav chodníků a přechodů, ušetřilo 
miliony, které může použít na jiné projekty.

Jan Papajanovský — starosta
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Změny v odpadech – svoz komunálu 1x 
za 2 týdny šetří všem peníze

Od  1. dubna se rozjela dlouho avizo-
vaná a diskutovaná změna v odpadovém 
hospodářství města. Přinesla několik 
pozitivních změn – možnost třídit plasty 
a papír vedle pytlů i do popelnice a  jako 
úplnou novinku možnost třídit do  hně-
dých popelnic bioodpad. 

Jedna velká novinka se ovšem s  po-
zitivním přijetím nesetkala – přechod 
na  dvoutýdenní frekvenci svozu ko-
munálního odpadu. Zopakuji její zdů-
vodnění: náklady na  svoz odpadu v  po-
sledních letech významných způsobem 
vzrostly (mimo jiné kvůli zákonnému na-

výšení skládkovacího poplatku), cena pro 
občany však zůstává na 500 Kč za osobu 
a  rok. Logicky se tak zvyšují náklady, 
které nese město ze svého rozpočtu. Pro 
představu – kompletně nás stojí likvi-
dace odpadu (včetně provozu sběrného 
dvora) přibližně 1 650 Kč na osobu a rok, 
tedy více jak trojnásobek, než se vybere 
od občanů.

Zavedením méně častého svozu dojde 
ke  snížení nákladů, což nám s  kolegy 
ve  vedení města přišlo v  dnešní době, 
kdy má řada lidí kvůli covid-19 skutečně 
hluboko do  kapsy, lepší než zdražování. 

Uvidíme, jak se systém po  pár měsících 
osvědčí, vrátit se k  týdennímu svozu 
není problém – jen bude bohužel nutné si 
za odpady připlatit.

Rozumíme samozřejmě případům, kdy 
stávající velikost popelnice svážené 1x 
za 14 dní nepostačuje. V takovém případě 
je možné kontaktovat kolegyni J. Mysliv-
covou (j.myslivcova@ceska-kamenice.cz, 
+420 770 160 506) a požádat o větší popel-
nici. Stejně tak je možné ještě dodatečně 
žádat o  popelnice na  tříděný odpad, 
město jich má k dispozici ještě dostatek.

Jan Papajanovský — starosta

Rentgen bude nově provozovat MUDr. František Pazdera 
Konečně přinášíme zásadní zprávy 

ohledně obnovy rentgenu. Po  výměně 
názorů a právních argumentů, mimo jiné 
v těchto novinách, se podařilo s předcho-
zím provozovatelem dohodnout předání 
prostor a příslušenství nutného pro pro-
voz rentgenu. 

Ve spolupráci s novým provozovatelem, 
kterým by měl být všem dobře známý 
MUDr.  František Pazdera, tak doufáme 
k  obnovení provozu v  průběhu května. 
Konkrétní termín závisí na  jednání se 
zdravotními pojišťovnami a  zajištění 
několika technických náležitostí vč. sou-
hlasu Státního úřadu pro jadernou bez-
pečnost. V  době uzávěrky novin se vše 
zdálo být na dobré cestě.

Jan Papajanovský — starosta
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Informace z městských staveb
I  přes občasné potíže s  počasím sta-

vební sezóna pokračuje. Rekonstrukce 
přechodu na  Děčínské i  na  Pražské 
se oproti harmonogramu zpozdila, 
do  konce dubna by však obojí mělo být 
hotové. Stejně tak se v  době uzávěrky 
zdálo, že nic nebrání včasnému dokon-
čení prací na  kanalizaci a  příjezdové 
cestě k MŠ Kaštánek.

V  plném proudu je pak rekonstrukce 
hřiště (atletického oválu) za dolní školou 
i vybudování areálu nové školní zahrady 

ZŠ Palackého. Pomalu rozjíždět by se pak 
měla školní zahrada ZŠ Komenského, 
kde musel bohužel altánu pro venkovní 
výuku ustoupit sad starých ovocných 
stromů. Na  Dukelských hrdinů pak za-
čala oprava fasády domu č. p. 802 (bývalý 
národní výbor).

Z  akcí v  okolí města pak byla v  dubnu 
v  plném proudu rekonstrukce vyhlídky 
na Jehle. Více informací opět za měsíc.

Jan Papajanovský  
— starosta

Kudy přesně povede cyklostezka do Kamenického Šenova?
Milovníci přírody v  okolí města jistě 

v poslední době zaznamenali neobvyklou 
aktivitu na svazích kolem Zámeckého vr-
chu. Geodeti zde totiž v  rámci přípravy 
výstavby cyklostezky do  Kamenického 
Šenova vyznačili koridor pro vedení 
trasy. 

Jisté pozdvižení vyvolala šířka koridoru 
místy sahající až k  10 metrům. Cyklo-
stezka pochopitelně nezabere celou tuto 
plochu, nestavíme žádnou dálnici. Její 
šířka bude standardní 3 metry, na  obou 
stranách je však nutno počítat s  odvod-
ňovacím příkopem a  dále s  výsadbou 
(jedno či oboustranné) stromové aleje. 
Povrch cyklostezky pak plánujeme asfal-
tový, aby stezka sloužila nejen cyklistům, 
ale i jezdcům na kolečkových bruslích.

Cyklostezka je ve  většině trasy vedená 
co neblíže železniční trati, aby zbytečně 
nedělila krajinu. Od trati se výrazně od-

chyluje pouze na  začátku v  návaznosti 
na  Jateční ulici, územní plán zde totiž 
vedle trati do  budoucna počítá s  obno-
vou suchého poldru jako protipovodňo-
vého opatření. Cyklostezka tak směřuje 
nahoru do  svahu a  je vedena v  koridoru 
staré úvozové cesty.

Projekční práce na cyklostezce by měly 
být zdárně ukončeny v letošním roce tak, 
aby mohlo město požádat o dotaci na sa-
motnou realizaci. V  případě dotačního 
úspěchu by se pak cyklostezka mohla bu-
dovat nejdříve v letech 2022 až 2023.

Jan Papajanovský — starosta
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Dolní škola se dočká  
rekonstrukce se 100% dotací

Při pohledu na  investice do  škol 
ve  městě se v  posledních letech mohlo 
zdát, že na  budovu dolní školy město 
tak trochu zapomnělo. Letos se proto 
dočká velké rekonstrukce s  cílem do-
sáhnout významných energetických 
úspor. Za  přibližně 13 milionů Kč do-
jde k výměně oken v celé budově školy, 
zateplená a  opravená bude zadní (ne-
pohledová) část fasády. Kompletní re-
konstrukcí také projde dnes již nevyho-
vující plynová kotelna. 

Městu se při přípravě této akce poda-
řil husarský kousek – díky kombinaci 
dvou různých dotačních titulů pokryjí 
dotace 100 % všech nákladů.

Jan Papajanovský  
— starosta

Územní plán hotov a co dál?
Územní plán města by podle nás neměl 

být statický dokument, ale měl by ref lek-
tovat změny potřeb města a  jeho občanů. 
Proto nastavujeme procesní pravidla pro 
řešení takových požadavků. Pokud patříte 
k  těm, kteří mají vůči nově vydanému ÚP 
nějaké výhrady a  rádi byste jako vlastník 
pozemku požádali o  jeho úpravu, věnujte 
pozornost následujícím řádkům. Na  od-
kaze www.ceska-kamenice.cz/uzemni-plan 
aktuálně najdete nejen platný územní plán, 
ale i  instrukce a  formulář pro podání žá-
dosti o  změnu územního plánu. Žádosti 
bude přijímat paní Ing.  Hana Karlíčková, 
referentka odboru rozvoje, investic a  ži-
votního prostředí. Pokud se rozhodnete 
podat žádost, bude v prvním kroku tato žá-
dost předána pořizovateli ÚP k posouzení.  
Pořizovatel, se kterým bude město spolu-
pracovat, posoudí, zda je žádost v souladu 
s platnými předpisy a zákony. S doporuče-
ním pořizovatele a  následně i  městská ko-
mise pro investice a životní prostředí, která 

bude posuzovat vhodnost záměru z  hle-
diska strategického rozvoje města, bude 
předána k  projednání do  zastupitelstva. 
Zde se fakticky bude rozhodovat o souhlasu 
města s  požadovanou změnou. Žadatel 
si musí být vědom, že poměrnou část ná-
kladů na  provedení změny ÚP bude povi-
nen městu uhradit. Tento závazek v  rámci  
procesu vznikne až po  schválení změny 
zastupitelstvem města, kdy bude žadatel 
seznámen s  výší nákladů. Pokud žadatel 
potvrdí zájem změnu realizovat, bude po-
žádán o úhradu nákladů a začne vlastní pro-
ces změny ÚP. Žadateli nelze garantovat, že 
jeho žádost bude kladně vyřízena vzhledem 
k tomu, že v rámci projednávání změny se 
k  úpravě vyjadřuje řada orgánů a  institucí 
a nelze jejich stanovisko předjímat. Změna 
územního plánu není běžná a  jednoduchá 
záležitost a je třeba počítat s tím, že proces 
bude trvat řádově rok nebo i víc, podle kom-
plikovanosti dotčeného území.

Václav Doleček — místostarosta

Technické zařízení města bude mít 
novou montážní plošinu

Vedení města schválilo předložený návrh 
vedoucího TZ a  rozhodlo o  nákupu nové 
montážní plošiny. Technický stav stávající 
plošiny není dobrý.  Dle provedených zkou-
šek revizním technikem není provoz plo-
šiny bezpečný, a  proto nebude revize dále 
prodloužena. Rám zdvihacího zařízení je 

značně zkorodovaný, což ohrožuje bezpeč-
nost provozu. Stávající plošina byla zakou-
pena v roce 2010, již jako použitá desetiletá. 

Montážní plošina je pro činnost Technic-
kého zařízení často nezbytná. A  to nejen 
pro práci při opravách veřejného osvětlení 
nebo údržbě dřevin, ale i pro výškové práce 

na  městských budovách. Využití plošiny 
pro občany či podnikatele bude i  nadále 
možné dle schváleného ceníku.
Práce montážní plošiny  .   .   .   . 1 Mh / 500 Kč 
Vzdálenost jízdy .   .   .   .   .   .   .   .   .   .1 km / 25 Kč  

Ceny jsou bez DPH.
Ondřej Richter — vedoucí TZ
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Jak je to s přestupky, kdo je řeší a kdo je účastníkem řízení?
Přestupkem je společensky škodlivý 

protiprávní čin, který je v zákoně za pře-
stupek výslovně označen a  který vyka-
zuje znaky stanovené zákonem, nejde-li 
o trestný čin - viz § 5 zák. čís. 250/2016 
Sb. zákona o odpovědnosti za přestupek 
a řízení o nich (dále jen „zákona o odpo-
vědnosti za přestupek a řízení o nich“).  
Městský úřad Česká Kamenice může 
projednávat přestupky proti pořádku 
v  územní samosprávě, přestupky proti 
veřejnému pořádku, přestupky proti 
občanskému soužití, přestupky proti 
majetku, přestupky, o kterých to stanoví 
jiný zákon. 

Nyní k  pojmu, kdo je účastníkem ří-
zení, neboť často se zejména osoby v po-
stavení svědka telefonicky či osobně 
dožadují informací ke  konkrétnímu 
přestupku nebo požadují závěrečné pro-

tokoly ze spisu, ačkoliv nejsou účastníky 
řízení a  na  takové informace nemají 
právo, a to zejména proto, že správní ří-
zení je neveřejné.  

Ve  smyslu ust. § 68 zák. o  odpověd-
nosti za  přestupky a  řízení o  nich je 
účastníkem řízení: 

a) obviněný, 
b)  poškozený v  části řízení, která se 

týká jím uplatněného nároku na ná-
hradu škody nebo nároku na vydání 
bezdůvodného obohacení a 

c)  vlastník věci, která může být nebo 
byla zabrána, v  části řízení, která 
se týká zabrání věci, nebo náhradní 
hodnoty.

Účastníci řízení mají právo na  vydání 
rozhodnutí, v  ostatních případech lze 
rozhodnutí předat jen právnické nebo 
podnikající fyzické osobě, stanoví-li tak 

zákon. Z těchto důvodů nemůže opráv-
něná úřední osoba sdělovat svědkům ja-
kékoliv informace k přestupkům, neboť 
nejsou účastníky řízení.

Poškozený je v  řízení o  přestupku 
pouze ten, kdo utrpěl škodu, případně 
se pachatel obohatil na jeho úkor, škoda 
musí být vyčíslena v penězích, nelze ře-
šit tzv. „morální újmu“. Zkrátka řečeno, 
je-li oznámena nějaká událost, např. fy-
zického napadení u Policie ČR, policisté 
často používají název „poškozený“, ale 
v  řízení o  přestupku oznamovatel sta-
tut poškozeného mít nemůže, protože 
neutrpěl majetkovou újmu vyčíslitelnou 
v penězích a nemá tedy nárok na vydání 
rozhodnutí.

Bc. Ladislav Androvič  
— referent přestupků

Co se stane se cvičákem
V  poslední době zase slýcháme otázky, 

co se stane se cvičákem a  že kynologové 
přijdou o prostor pro svoji činnost.  Je prav-
dou, že město připravuje projekt obnovy 
a rozšíření koupaliště, jehož součástí je i re-
alizace kempu, která jednou ze svých částí 
zasahuje i  prostor současného „cvičáku“.  
Nicméně v  tomto okamžiku je tato etapa 
pouze v  rovině ideového záměru (studie) 
a fakticky se vůbec neřeší. 

V  současné době se připravuje napojení 
areálu koupaliště na  kanalizaci a  výstavba 
nového objektu na  místě současného 
kiosku, kde bude opět občerstvení a  nové 
sociálky. Poslední připravovanou částí je 
pak zárodek budoucího kempu přes cestu 
nad rybníkem pod koupalištěm (zahrádky 
západně od koupaliště). 

Je logické a  samozřejmé, že než se začne 
část záměru, která se dotýká „cvičáku“, rea-

lizovat, bude město situaci našich kynologů 
řešit. A to nejen způsobem, že jim najdeme 
nové prostory, ale i  pomůžeme vybudovat 
zázemí, které si na současné lokalitě spolek 
dlouhá léta budoval. Za mě je to nutná pod-
mínka pro realizaci celého záměru, který je 
ale koncipován na řadu let. V současné době 
ho nicméně neřešíme, protože tato fáze rea-
lizace je prostě příliš daleko.

Václav Doleček — místostarosta

Zubní pohotovost - rozpis služeb • květen - červen 2021
Ordinační hodiny: soboty a neděle vždy 8:00 - 10:00 

datum stomatolog adresa kontakt

1. - 2. 5. MUDr. Škařupová Hana Teplická 1850/60A,  Děčín 412 531 330

8. - 9. 5. MUDr. Vojtěch Vladimír 28. října 110, Děčín I 412 151 056

15. - 16. 5. MUDr. Šetek Vladislav Fügnerova 600/12, Děčín I 412 539 310

22. - 23. 5. MUDr. Plyuschakov Oleksandr Myslbekova 404/23, Děčín I 732 329 007

29. - 30. 5. MDDr. Barcal Pavel J. Š. Baara 692/26, Děčín V 412 507 588

5. - 6. 6. MUDr. Vojtěch Vladimír 28. října 110, Děčín I 412 151 056

12. - 13. 6. MDDr. Dubnová Daniela Teplická 1850/60A,  Děčín 412 531 330

19. - 20. 6. MUDr. Hladík Pavel Weberova 1537/7, Děčín VI 412 539 298

26. - 27. 6. MDDr. Fidler Jan Vokolkova 546,  Děčín 412 520 164

Rozpis je aktualizován dle podkladů od stomatologů, přesto ale doporučujeme správnost uvedených informací před návštěvou lékaře vždy telefonicky ověřit.
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Obnova lipové aleje před Poutní kaplí  
Narození Panny Marie je dokončena

V  březnovém vydání avizovaná ob-
nova lipové aleje před hlavním vcho-
dem do  kaple již proběhla a  myslím, že 
se povedla. Místo se prosvětlilo a  areál 

kaple vypadá teď ještě pěkněji. Pracov-
níci technického zařízení města od-
vedli perfektní a  rychlou práci při ká-
cení a  likvidaci starých stromů, úklidu 
a  opravách dlažby. I  díky nim proběhla 
výsadba bez problémů a  neprodleně 
po  kácení. Vysazeno bylo i  pět mladých 
jírovců do  mezer v  aleji u  koupaliště. 
Připravujeme výsadbu keřů podél nově 
vydlážděných chodníků v Děčínské ulici, 
výsadbu stromů a keřů v ulici 5. května, 
která bude realizována po  dostavbě no-
vého chodníku, a dále výsadbu a úpravu 

zeleně u  školní jídelny. Budou doplněny 
dva akáty do  řady na  nábřeží Kamenice 
za zdravotním střediskem.

Ing. Hana Karlíčková — ORIŽP

Poděkování Oblastní charitě v České Kamenici
Od počátku našeho vzniku spolupracujeme s klienty a zaměstnanci Oblastní cha-

rity v České Kamenici, kteří nám v rámci svých možností již několikrát pomohli. Ať 
už to bylo montování nábytku v počátcích našeho vzniku, tak i s výrobou výtvar-
ných a dekoračních pomůcek. 

Velice si vzájemné spolupráce vážíme a v této „prazvláštní“ nelehké době o to více. 

Děkujeme paní ředitelce Štěpánce Keckové, že tuto spolupráci umožňuje a pod-
poruje. Zároveň děkujeme jmenovitě - Jaroslavu Mezníkovi, Pavlu Černému, Vlastě 
Flégrové, Zdeňku Vlčkovi a Vesně Henkeové za jejich pomoc při výrobě velikonoč-
ních hnízdeček a pomlázek pro naše děti.

Všem přejeme krásné a klidné jaro.

Zaměstnanci a děti Lesní mateřské školy Vážka — Srbská Kamenice

tříděné odpady  
se sváží  
12. a 26. května

Setkání nad kávou s vedením města se v květnu,  
s ohledem na zhoršenou zdravotní situaci, opět ruší.  
To neznamená, že s vámi přestáváme komunikovat,  
jen nyní upřednostníme online formu, tj. e-mail či facebook. 

Původní stav Práce Nový stav
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Alkoholová dětská párty ukončena
V  polovině měsíce dubna prováděla 

hlídka Městské policie Česká Kamenice 
obchůzkovou službu v České Kamenici 
v  prostoru nad koupalištěm, kde rov-
něž došlo ke  kontrole turistického al-
tánu, ve kterém se nacházela omladina 
ve věku od 12 - 15 let. Ta svým hlučným 

chováním a  hlasitou hudbou připou-
tala pozornost hlídky již v  lipové aleji 
nad koupalištěm. Při provedené kon-
trole bylo zjištěno, že sedm z osmi zde 
vyskytujících se dětí popíjelo z  dvouli-
trové lahve víno. Na místě hlídka zajis-
tila celkem 4 litry vína, jehož původ je 

předmětem dalšího šetření. Celá věc, 
vzhledem k  nízkému věku dětí, byla 
předána k  provedení dalších nezbyt-
ných úkonů na  Odbor sociálních věcí 
při Městském úřadu v České Kamenici.

Martin Soukup — velitel MP

Komise pro sport – granty na podporu sportovní činnosti
Dne 10. března se komise pro sport 

sešla k  projednání žádostí sportov-
ních subjektů na  podporu celoroční 
činnosti. Bylo předloženo celkem 9 žá-
dostí s celkovou požadovanou částkou 
497.500,- Kč. V rozpočtu města na rok 
2021 bylo pro výše uvedenou podporu 
alokováno 400.000,- Kč.

Na základě jakého klíče došla komise 
ke konečnému návrhu podpory? Pouze 
v  rámci stanovených pravidel a  výpo-
čtu podpory. Výpočet podpory kore-
sponduje se dvěma tvrzeními:

1)  čím vyšší částku sportovní subjekt 
vybere na  členských příspěvcích, 
tím vyšší podporu může obdržet, 

2)  čím vyšší počet nezletilých spor-
tovců spolek sdružuje, tím více 
finančních prostředků může ob-
držet.

Práce sportovní komise spočívala 
v  kontrole žádostí z  pohledu stano-
vených pravidel (kontrola rozpočtů, 
kontrola vykázaných členů a  uhra-
zených příspěvků). Zde bylo třeba 
některé subjekty vyzvat k  doplnění 

dokumentů, které jasně dokladují za-
placené příspěvky vykázaných členů. 
Nutno podotknout, že jsme tento mo-
del použili již v loňském roce, kdy jsme 
nad kontrolou strávili mnoho hodin, 
v  letošním roce byly dodané podklady 
daleko lépe připravené a nebylo nutné 
se žádostmi prokousávat tak dlouho 
jako v loňském roce.

Jelikož komise je tu proto, aby se sna-
žila sportovní subjekty podpořit co 
nejvíce, doporučili jsme radě města, 
aby nepatrně přimhouřila oko nad 
nesplněním pravidla, a  to hned u  ně-
kolika žadatelů – vykázání úhrady 
členských příspěvků bezhotovostně 
na  bankovní účet subjektu (dle Čl. V, 
bod 2.). Členské příspěvky byly vyká-
zány na  příjmových pokladních do-
kladech, tedy hotovostní platbou, což 
pravidla nepřipouští. Členové komise 
se shodli, že v příštím roce již toto do-
poručení nenavrhne a  bude v  tomto 
bodě přísnější. Proto si dovoluji ape-
lovat na  vedoucí sportovních spolků 
a  klubů, vyžadujte, prosím, platbu 

členských příspěvků výhradně bezho-
tovostní platbou. Tento způsob je je-
diný transparentní.

Díky diskuzi při posuzování žádostí 
jsme zjistili, že některé subjekty přišly 
díky neplacení příspěvků svých členů 
v  roce 2020 o  část finančních pro-
středků do  svých rozpočtů. Výpočet 
finanční podpory, dokladování členů 
a  zaplacení příspěvků vycházel z  dat 
v  loňském roce. Pokud bude mít v  le-
tošním roce sportovní subjekt málo 
platících členů, v  příštím roce obdrží 
menší finanční dotaci na svou činnost. 
Pokud mohu tímto způsobem požádat 
všechny sportovce, podpořte, prosím, 
svůj sportovní klub či spolek zaplace-
ním členských příspěvků i v době, kdy 
z důvodů nařízení vlády nelze realizo-
vat společné tréninky.

Věřím, že se již brzy rozvolní vládní 
opatření, která nás omezují nejen 
ve sportu, a díky tomu si budeme mít 
možnost ještě více utužit své zdraví 
sportem na čerstvém vzduchu.

Roman Horký — Komise pro sport

Dotace pro kulturní a spolkovou činnost
Tak jako každý rok Město Česká Ka-

menice vypsalo na  počátku roku vý-
zvu k  předkládání žádostí o  dotace 
v oblasti kultury a jiné občanské spol-
kové činnosti. Z rozpočtu města na 
rok 2021 bylo pro tyto účely vyhrazeno  
155 tis. Kč.  Celkem této možnosti vy-
užily čtyři organizace a částka tak  
nebyla zcela vyčerpána. Až na jednu 
výjimku se jedná o stálé žadatele. 

Rádi bychom přispěli i dalším sub-
jektům, a proto jsme se rozhodli ještě 
dát příležitost těm, kteří zapomněli 
nebo o této možnosti nevěděli, aby 

si případně požádali o dotaci na jed-
norázovou akci. Myslím si, že zde 
máme přece jen více subjektů, které se 
těmto oblastem věnují a  jak jistě víte, 
mnohdy se jedná o nevýdělečnou čin-
nost, a tedy náklady s jejím provozová-
ním často překračují případné příjmy 
(dobrovolné vstupné, honoráře, spon-
zorské dary apod.). 

Jak vlastně o dotaci požádat? Není to 
nic složitého. Stačí si projít pravidla 
výzvy, která jsou vyvěšena na  webu 
města  (do  vyhledávacího pole měst-
ského webu zadejte „Návrh – Výzva 

KULTURA“ – dokument byl vložen 
5. 1. 2021), poté vyplnit žádost (opět 
můžete vyhledat pod „Žádost o dotaci 
na jednorázovou akci“ – dokument byl 
vložen 8. 1. 2021) a  odeslat ji dle po-
kynů. 

Budeme se těšit, že rozšíříte řady 
úspěšných žadatelů a  díky příspěvku 
od města budete mít o něco méně sta-
rostí při realizaci vašich akcí.

Bc. Tomáš Horyna  
— radní, předseda Komise pro kulturu  

a cestovní ruch
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Dotace na rekonstrukci a opravy fasád 
Dne 4. ledna byla radou města schvá-

lena výzva na  rekonstrukci a  opravy fa-
sád nemovitostí v našem městě. Jedná se 
o fasády nacházející se na uličním průčelí 
nemovitosti i  fasády pohledově expono-
vané v  městské památkové zóně. Pro 
letošní rok, stejně jako v  roce minulém, 
byla v rozpočtu města vytvořena pro tyto 
účely alokace 220 tis. Kč. Město obdrželo 
celkem tři žádosti, které postoupilo pra-
covní skupině pro městskou památkovou 
zónu.

U  první žádosti, konkrétně se jedná 
o  nemovitost na  adrese nám. Míru 65, 

dojde k  novému nátěru a  výměně klem-
pířských prvků. V případě druhé žádosti, 
nemovitost s adresou Žižkova 367, půjde 
o  obnovu vstupního portálu, šambrán 
a  obnovu dveří. Tyto dvě žádosti budou 
podpořeny finanční dotací ve výši 120 tis. 
a 100 tis. Kč, jedná se tedy o maximální 
příspěvek - 50 % uznatelných nákladů. 
Třetí žádost pracovní skupina vyhodno-
tila jako nevyhovující. Žadatel požádal 
o příspěvek na výměnu oken za plastová. 
Komise v tomto případě navrhla poskyt-
nout příspěvek na pohledovou část oken 
jen za  předpokladu, že budou dřevěná. 

To však žadatel odmítl.
V  minulém roce město podpořilo dvě 

žádosti v  ulici Nerudova a  jednu žádost 
na náměstí Míru. Celkový objem dotace 
činil také 220 tis. Kč.

Děkujeme všem, kteří přispívají k  cel-
kovému zlepšení vzhledu  města a  vě-
říme, že kvalitní péči o  historické jádro 
tak oceníme nejen my, běžní obyvatelé, 
ale i  příští generace a  v  neposlední řadě 
i mnozí návštěvníci našeho krásného his-
torického města.

PharmDr. Martin Konečný  
— předseda pracovní skupiny MPZ

Je libo farmářských produktů? Zkuste Scuk 
Koronavirová pandemie přinesla do ži-

vota lidí mnoho omezení, změn, ale 
i  novinek. Rozmohly se nejen zásilkové 
a  spediční služby, ale i  on-line nákup 
a  jeho rozvoz. V  České Kamenici nově 
funguje platforma SCUK, tedy online 
farmářské tržiště, které nabízí možnost 
nákupu farmářských výrobků či výpěs-
tků přímo z  pohodlí domova. Jak tento 
původně startupový projekt funguje, 
přibližuje v rozhovoru s Marcelou Zema-
novou kamenická organizátorka Naďa 
Tiefenbachová.

Co je to vlastně Scuk a jak funguje?
Scuk.cz je internetová stránka, která je 

zaměřená na  společné nákupy od  men-
ších výrobců a farmářů. Díky společným 
nákupům se snižují náklady na  objed-
návku. Zároveň̌  se mnohdy vytvářejí 
menší komunity lidí. Světová pandemie 
způsobila velký růst objednávek a online  
tržiště se dostalo do  většího povědomí. 
Zákazníci si jednoduše přes internet vy-
berou z pestré nabídky a objednají si vše 
na  výdejní místo, kde si nákup vyzved-
nou ve stanovený den a čas. 

Co vše tržiště nabízí?
Nabídka je opravdu široká a  vybere si 

každý. Scuk nabízí především kvalitní 
potraviny. Objednat si můžete pečivo, 
maso, uzeniny, ovoce, zeleninu, mléčné 
výrobky, vejce, chlazené produkty, 
trvanlivé potraviny i nápoje. Nabídka za-
hrnuje i drogerii a kosmetiku. Na strán-
kách je ale i sekce domácnost.

Jak má člověk postupovat, když si chce 
objednat?

Nejprve je důležitá registrace do  sku-
piny, ve které budete nakupovat. Po re-
gistraci si vyberete a  přidáte do  košíku 
vše, co si chcete zakoupit. Stránky jsou 
velmi intuitivní a  fungují jako běžný 
e-shop. Odešlete objednávku, kterou 
následně zaplatíte. Obdržíte také po-
tvrzující e-mail a  ve  výdejní den i  sms 
zprávu, ve  které bude uveden výdejní 
čas. Nezbývá, než si vyzvednout svou 
objednávku z výdejního místa. Nezapo-
meňte si také vzít své nákupní tašky. Pro 
více informací se můžete přidat i do fa-
cebookové skupiny (V  České Kamenici 
nakupujeme od  lokálních farmářů) 

a v případě jakýchkoliv dotazů se na mě 
obrátit. 

A  na  závěr – jaká byla Vaše osobní  
motivace se do toho pustit?

Poslední roky s  manželem sledujeme 
složení a  kvalitu potravin, zaleží nám 
na  tom, co jíme. Sehnat kvalitní potra-
viny ale nebylo snadné a nejbližší výdejní 
místa Scuku byla poměrně̌  daleko. To 
jsem chtěla změnit, a proto jsem se stala 
organizátorkou. Jsem moc ráda, že naše 
výdejní místo usnadní nákup poctivých 
produktů našemu městu i okolí.

Dobré vědět: 

•  objednávat lze vždy do neděle 23:59 (čím dříve, tím lépe, kapacita 
výdejního místa je omezená)

•  výdej probíhá v úterý od 17:00 do 19:00 na adrese Vrchlického 479, 
Česká Kamenice.

foto N. Tiefenbachová
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Duben v Domově po Jehlou  
Přestože máme za  sebou první jarní 

měsíc a  všichni jsme si za  poslední léta 
zvykli na daleko vyšší teploty, nejsou dle 
vzpomínek našich pamětníků výjimkou 
mrazivé teploty a sněžení ještě v měsíci 
květnu. Neklesáme ale na  mysli a  vě-
říme, že se počasí umoudří a  dá zimě 
konečně vale. Z  těch málo slunečných 
dní jsme se však snažili vytěžit maxi-
mum. Svá prokřehlá těla jsme si zahřáli 
při pracích na  zahrádce. Pečlivě jsme 
vyhrabali trávník, osázeli truhlíky ma-
ceškami a  připravili mobilní zahrádky, 
do kterých po zmrzlých mužích poputují 
společně předpěstovaná rajčata. Jarní 
atmosféru nám uvnitř domova vykouz-
lily hyacinty darované Floristickou díl-
nou pana Kucharoviče, jejichž vůně se 
linula ze všech pokojů. V poklidu jsme si 
užili velikonoční svátky a  těšili se z  na-
dílky od zajíce. Všichni se už moc těšíme 
na oslavu Filipojakubské noci (u nás od-

poledne), kdy si u  rozdělané vatry ope-
čeme buřtíky.

Iva Reindlová  
— pracovnice volnočasových aktivit

Úsvit třetího dne…  
Skončily přidušené velikonoční svátky. 

Napříč státnímu zákazu bloudící sku-
pinky s  tradičními pomlázkami při-
pomněly, snad symbolicky, probuzení 
života. Většina spoluobčanů vstoupila 
do  šedivého prostoru všední rutiny 
s  nejistým výhledem „světla na  konci 
tunelu“. Pachuť nejistoty spojená s  ne-
důvěrou a  pochopitelným existenčním 
strachem ochromila mnohé. Každý se 
s pandemickou „kulturou“ snaží vypořá-
dat po  svém - švejkování, ústraní, zleh-

čování, někdy agresivita. Mám rád Čechy 
(nejen). Možná by stálo za  to se vrátit, 
pro mnohé občany, k  nejpodivnějšímu 
státnímu svátku. Mám na  mysli Velký 
pátek. Je pravdou, že tentokrát nešlo sla-
vit tradičně – česky - ve  velechrámech 
konzumu. Strpěné a  pro někoho protr-
pěné zastavení se ztratilo v  horizontu 
roční paralýzy. Navíc podivný svátek, 
kdy bezvládné mrtvé tělo visí na  kříži. 
Smrt rabiho Jeshuy, před více než dvěma 
tisíci lety kdesi v zemi, kterou nazvali Ří-

mané Palestina, lze 
vnímat jako osobní 
tragédii, završení 
cesty, byť výjimeč-
ného muže. Jako 
ostentativní pro-
hru a  ztrátu veške-
rých nadějí těch, 
které vyvolil a  jež 
ho doprovázeli. Nic 
víc, nic míň, než 
jedna historická 
epizoda. Nebo mů-
žeme na  tajemnou 
událost Veliké noci 
hledět v  kontextu 
proroctví izrael-
ských proroků o  tr-

pícím Mesiáši - králi, který se obětuje 
za  celé lidstvo. Za  malost lidských srdcí 
uvězněných v  sebestřednosti, zbarvené 
krví gulagů celého světa, oděných tu-
pou nenávistí ke všemu, co se ozve život. 
Jaký smysl má však utrpení? Ptáme se 
my, vzrostlí z  étosu postmoderního he-
donismu. To bychom se však také mohli 
ptát, jaký smysl má utrpení matky u ne-
mocného dítěte, jaký smysl má utrpení 
odloučených lidských srdcí, jaký smysl 
má téměř nekonečné nasazení lékařů, 
nebo mužů a  žen zajišťujících své ro-
diny… Smysl tohoto utrpení je jediný – 
láska. Dávám svůj život za  (pro) druhé. 
Tajemství Velkého pátku spočívá ve  ve-
liké naději. Visícím tělem, zohaveným 
římskými důtkami k nepoznání člověku, 
zahaleným slunce zatměním v nepohnu-
tém triumfu smrti to nekončí. Hlavním 
poselstvím Velikonoc je úsvit třetího 
dne ohlašující pozvání každého lidského 
srdce k věčnému životu, do Neděle, nebo 
spíš, jak říkají Rusové, do Vzkříšení. Bůh 
ve  svém Synu, obětovaném za  každého 
z nás, říká, miluji… Velikonoční doba (li-
turgicky) stále trvá a  říká nám všem, že 
Světlo je silnější než tma a láska je silnější 
než smrt.

Mgr. Jan Hedvík — jáhen
Pojďte ke mně, všichni, kdo se namáháte a jste obtíženi břemeny, a já 
vám dám odpočinout. Mt 11,28
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Tipy na výlet:  
Zajímavé rozhledy Šluknovského výběžku 

Ačkoliv tomu počasí příliš neodpovídá, 
jaro je v  plném proudu a  brzy nastane 
hlavní sezóna výletů, procházek, túr 
a  všelijakých dalších putování za  rozlič-
nými dobrodružstvími. Jedním z tradič-
ních turistických cílů jsou místa, která 
nabízí krásné pohledy do  krajiny. I  my 
jsme vám hned několik takových nabídli 
v některých z minulých Tipů na výlet  
v Českokamenických novinách. V  tomto 
vydání se podíváme speciálně na  roz-
hledny. Tak jdeme na to!!

Rozhledna Vlčí hora

Nejdříve se podíváme na nejstarší roz-
hlednu Šluknovského výběžku. Tou je, 
často kvůli velké konkurenci trochu opo-
míjená, Vlčí hora. Dostat se na ni můžete 
celkem pohodově - jak z  Krásné Lípy, 
tak z  Rumburka. Z  Krásné Lípy po  čer-
vené turistické značce, z  Rumburka pak 
po  žluté. Výstup na  Vlčí horu, jejíž nej-
vyšší výškový bod se tyčí ve výšce 581 me-
trů, není příliš náročný a je vhodný i pro 
naše dětské parťáky. Samotná rozhledna 
je vysoká 16 metrů a nabízí 360 stupňový 
rozhled. K  zajímavostem Vlčí hory patří 
čedičové skály, trochu připomínající prá-
cheňské Varhany, které obsahují velké 
množství magnetovce. Pokud si tedy 
s  sebou vezmete kompas, jeho střelka 
se bude vychylovat až o  40 stupňů. Asi 
400 metrů od  rozhledny je studánka 

Veronika s  pitnou vodou, jejíž návštěvu 
samozřejmě také vřele doporučujeme. 
Za  normálních okolností je rozhledna 
otevřena po celý rok. Od října do dubna 
pouze o víkendech od 9 do 15:30, v hlavní 
sezóně, tedy od května do září pak každý 
den od 9 do 17 hodin. Vstupné je 20 Kč pro 
dospělé a 10 Kč pro děti.

Rozhledna Tanečnice

Naším dalším zastavením je tentokrát 
nikoliv nejstarší, ale nejseverněji polo-
žená rozhledna Šluknovského výběžku. 
Tou je Tanečnice na  stejnojmenné hoře 
s  výškou 598 metrů. Nachází se neda-
leko obce Mikulášovice - z druhé strany 
má blízko k  německým hranicím, kde 
dále leží saské městečko Sebnitz. Na vr-
cholu se nachází 26 metrů vysoká ka-
menná rozhledna z roku 1905. Při cestě 
na  její vrchol budete muset zdolat 138 
schodů. Co se výhledu týče, nabízí po-
hledy na Mikulášovice a rovněž k našim 
západním sousedům. Také na  vrcholu 
Tanečnice nalezneme pramen s  pitnou 
vodou, rovněž restauraci s  poměrně 
obstojnou kuchyní a dobrým pivem. Ne-
daleko vrcholu se nachází vesnička To-
mášov, která má v současné době pouze 
12 obyvatel a  i  zde najdeme restauraci. 
A  proč se hora jmenuje Tanečnice? Dle 
pověsti se zde objevovala krásná tan-
čící víla, která sváděla myslivce. To, co 

s myslivci víla následně prováděla, není 
dle pověsti známo, takže se zřejmě není 
čeho bát.

Rozhledna Dymník a  Kamenná hvězda 
života

Také poslední rozhledna tohoto vy-
dání se nachází nedaleko Rumburku - ve 
Šluknovské pahorkatině na  hoře Dym-
ník s nadmořskou výškou 515 metrů nad 
mořem. Na  vrcholu naleznete kromě 
rozhledny také až 20 metrů vysoké 
skály vytvořené vulkanickou činností. 
Samotná rozhledna Dymník byla posta-
vena z kamenných kvádrů a na výšku má 
15 metrů. Nabízí mimo jiné pohledy také 
na  Lužické hory. Postavena byla v  roce 
1896 rumburským podnikatelem Au-
gustinem Wenschuhem, podle kterého 
také dlouho nesla svůj dříve používaný 
název - Augustýnka. V  nedávné době 
byla opravena Klubem českých turistů. 
Nedaleko samotné rozhledny se na-
chází Kamenná hvězda života, nebo také 
Rumburské Stonehenge. Jedná se o  22 
žulových kvádrů, které jsou postaveny 
do tvaru hvězdy. Hvězda zde byla posta-
vena v  letech 2003 a 2004 a podle všeho 
se jedná o jedno z nejduchovnějších míst 
Šluknovského výběžku. Poslední tvrzení 
nejsme schopni na 100 % potvrdit, což nic 
nemění na  tom, že toto místo určitého 
genia loci má. 

Jakub Bureš — KaCR 
Kultura a cestovní ruch Česká Kamenice  | info@ceska-kamenice.cz
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Den Země – Zero Waste 18. 6. 2021
Dubnový termín Dne Země jsme kvůli covidovým opatřením nemohli připravit,
ale nevzdáváme se – chceme vám představit ZeroWaste neboli jak na to,
abychom netvořili odpad. Připravujeme workshop, film, povídání o životě bez
odpadu a bez obalů. 
Těšíme se na vás 18. 6.! Program a místo konání upřesníme, sledujte web města
a FB.
 
 

Na viděnou! 
Společně s orchestrem Police Symphony Orchestra tvoříme
bezpečnou kulturu v České Kamenici.
Cesta ke kultuře je v posledním roce trnitá a ne všechno dokáže zprostředkovat
on-line prostor, ale i za něj buďme vděční. Mladí hudebníci z Police Symphony
Orchestra (PSO) z Police nad Metují se také nevzdávají a připravili projekt “Na
viděnou!” .
Dali si za cíl oživit plakátovací plochy speciálními plakáty, které vás díky své
interaktivní složce mohou přenést do koncertních sálů.
Série plakátů totiž obsahují unikátní QR kódy. Celkem 10 QR kódů najdete na
plakátovacích plochách ve městě a v oknech informačního centra na náměstí
Míru.

AKTUÁLNĚ Z KULTURY A CESTOVNÍHO RUCHU

2121

OTEVŘENÍ TURISTICKÉ SEZÓNY 2021  

DEN ZEMĚ (ZeroWaste)

DVOŘÁKOVY SLAVNOSTI                                                                    

LETNÍ  KAMENICE                                                                     

LETNÍ KINO (součást Letní  Kamenice)

21. ROČNÍK  MHF 

MARIÁNSKÁ POUŤ (součást festivalu)                                                                               

NOC LITERATURY                                                                                                                             

DEN ARCHITEKTURY                                                                                                                 

ADVENT                                                                                                                                
 
 
 

červen

18. 6. 

24. 7.|30.7.|14.8.

konec června – 1.pol. srpna

 

27. 8. – 17. 9. 

4.9.

22.9.

1.– 7.10.

 28. 11. – 19. 12.

 

 
Realizace uvedených akcí podléhá aktuálním nařízením vlády ČR v souvislosti s pandemií Covid–19. 

 
8. května uctí vedení města památku padlých v rabštejnském údolí. Místo bude
přístupné pouze individuálním návštěvám. Tradiční pojetí pietního aktu
z důvodu omezení v souvislosti s Covid–19 neproběhne.

Pietní akt v Rabštejně
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Nový sortiment informačního centra
I  přesto, že interiér českokamenického 

infocentra prochází rekonstrukcí, přípravy 
na letošní sezónu vrcholí – připravujeme na-
bídku nových regionálních produktů, propa-
gační materiály a upomínkové předměty.

Na turistickou sezónu roku 2021 chystáme 
spolupráci nejen s Pivní stezkou Lužických 
hor, ale také třeba s  pražírnou kávy Bohe-

mian Coffee House, mýdlárnou Šafrán. 
Ochutnat budete moci sušenky z pekařství 
Paperník a  nebo můžete upřednostnit do-
mácí džemy, chutney a sirupy od pana Psoty 
z  Kytlic. Kromě spolupráce s  regionálními 
dodavateli připravujeme prodej upomín-
kových předmětů s  logem města Česká 
Kamenice. Můžete se těšit na populární ple-

cháčky, praktické látkové tašky a  nebudou 
chybět ani vždy potřebné propisky a tužky. 

Z  nového zboží jsou v  prodeji českoka-
menické pohledy s  fotografiemi Radka 
Timofteje. Udělejte radost sobě, a nebo ně-
komu, koho jste dlouho neviděli, a pošlete 
pozdrav z České Kamenice.

Tereza Havlíčková — KaCR

Uklidili jsme Kamenici
V březnu obletěly sociální sítě i televizní 

vysílání příspěvky a reportáže o přípravě 
akce Ukliďme Česko, která se koná již 
od roku 2013 pod záštitou spolku Ukliďme 
Česko z.s. Spolek organizuje úklidové 
akce po  celé České republice za  účelem 
ochrany životního prostředí, přírody i lid-
ského zdraví. Cílem úklidů v  rámci akce 
Ukliďme Česko je likvidace černých sklá-
dek a nepořádku v přírodě obecně. Česká 
Kamenice se do úklidu zapojila také.

Úklidová výzva s  názvem Ukliďme si 
Kamenici probíhala od  27. března do  11. 
dubna 2021 a  zapojilo se do  ní přes 40 
dobrovolníků, kterým děkujeme!

Vzhledem k  tomu, že nebylo možné se 
hromadně sejít a  spočítat posbíraný od-
pad, není k  dispozici přesná statistika. 
V  Pytlomatu bylo rozebráno přes 40 
pytlů. Z  popelnic, přistavených přímo 
pro akci Technickými službami, bylo vy-
vezeno celkem 21 pytlů – tedy cca 315 ki-

logramů odpadu.
Výzva sice oficiálně skončila, ale když 

společně dodržíme pravidlo, že z  výletů 
za přírodou si vždy odneseme zpět domů 
vše, co jsme do ní přinesli, přírodě se ur-
čitě uleví!

Informace na  závěr – druhá úklidová 
výzva bude vyhlášena k 18. září 2021.

Tereza Havlíčková  
— KaCR

Nechte auto doma a vyrazte 
KAMENICKÝM MOTORÁČKEM

_______________________________________________________*10:25

*10:40

_______________________________________________________Česká Kamenice *9:12

*9:27

KAMENICKÝ MOTORÁČEK
turistický vlak, který jezdí z České Kamenice do Kamenického Šenova a zpět
*so + ne od 2.4. do 23.5. a od 9.11.-31.11 | denně od 29.5. do 3.10.
**so + ne od 1.5. do 23.5. | denně od 29.5. do 1.10.

*12:25

*12:40

2401 2403
Kamenický Šenov

Česká Kamenice

Kamenický Šenov

číslo vlaku

číslo vlaku

2400 2402 2404 2406 2406

2405 2407 2409

*11:12 *13:12 *15:12 **17:12

*11:27 *13:27 *15:27 **17:27

*14:25 *16:25 **18:25

*14:40 *16:40 **18:40

Pytlomat před Domem kultury 
autor: Tereza Havlíčková

Malý dobrovolník při úklidu
autor: Jana Nováková

Dobrovolníci při práci 
autor: Jana Nováková

Rodinný úklid pod Zámeckým vrchem 
autor: Radek Holub
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Rozvoj infrastruktury cestovního ruchu na Českokamenicku:

PowerBox – nabíječka na elektrokola
V  pořadí devátá realizace podpořená 

v  rámci projektu Rozvoj infrastruktury 
cestovního ruchu na  Českokamenicku 
Ministerstvem pro místní rozvoj – nabí-
ječka na elektrokola.

Do  podpory turistického ruchu pa-
tří samozřejmě také podpora cyklodo-
pravy. Terén Českokamenicka nepatří 
k  nenáročným, přece jen jsme součástí 
Lužických hor, a  proto jsme připraveni 

cyklistům nabídnout zázemí, kde dobijí 
nejen své kolo, ale také energii na  další 
cestu. PowerBox bude umístěný na  jižní 
fasádě Turistického informačního centra 
směrem do  náměstí a  výrobce nabíječky 
na  svém FB profilu označil českokame-
nický PowerBox: „jako zatím jednoznačně 
nejkrásnější design Powerbox.one.Case.“

Vendula Fedorčáková — KaCR foto: PowerBox (Vendula Fedorčáková)

Dobro-družné mikrogranty
Výzva pro všechny dobro-druhy! Baví 

vás vymýšlet zájmové aktivity a  hry 
ve veřejném prostoru? 

Nadace Via spustila program Dobro
-druzi, který vám pomůže vaše nápady 
realizovat. Program má za  cíl podpo-
rovat týmy dětí a mladých lidí do 26 let, 
které se rozhodnou věnovat svůj volný 
čas, nápady a  energii pomoci druhým 
lidem.

Letos je program přizpůsobený aktu-
álním omezením. Každý, koho už nebaví 
sedět u počítače ve svém pokoji a láká ho 
udělat něco hezkého pro sebe i pro ostatní, 
se může přihlásit o tzv. Dobro-družný mi-
krogrant. Zkuste vymyslet venkovní akti-
vitu nebo hru a nadace vás podpoří v  její 
realizaci. Fantazie nemá meze – můžete 
malovat na chodník, vyrobit ptačí budku 
nebo naplánovat stopovací hru!

V  Turistickém informační centrum 
jsme připraveni pro vás tisknout plakáty, 
a  nebo vám pomoci s  propagací vašeho 
nápadu na  webových a  facebookových 
stránkách města Česká Kamenice.

Více informací najdete na: 
www.nadacevia.cz

Tereza Havlíčková — KaCR

Patříte do rizikové skupiny 60+

Potřebujete se zaregistrovat k očkování proti

Covid-19,  ale nevíte jak na to?

–  s  r e g i s t r a c í  V á m  p o může m e  –

ZAVOLEJTE NA TELEFON  608 769 768

DOMLUVÍME S VÁMI SCHŮZKU 

 

 

 

 

 

občanský průkaz
kartičku pojištěnce
mobilní telefon

Pro registraci je nutné mít s sebou:

Dobro-družné mikrogranty

www.nadacevia.cz
dobrodruzi@nadacevia.cz

739 320 295, 775 221 412 

Je ti méně
než 26 ?

Už tě nebaví
sedět doma
u počítače?

Chceš vytvořit
něco, co potěší lidi

okolo tebe?

Máš chuť
vymyslet něco

nového?

Vymysli aktivitu pro všechny, která se bude konat
venku - s respektem k přírodě, obyvatelům města 

i aktuálním vládním opatřením. Nadace Via ti přispěje
na realizaci ! 
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Historická zastavení Zdeňka Fryblíka
– Zahradní ulicí dolů 

Věřím, že jste poznali všechna místa 
na  pohlednicích i  fotkách v  dubnovém 
čísle. Musím se ale omluvit za  jednu 
fabriku, kterou jsem obešel a  nezmínil 
se o  ní. Její výrobky jsou mezi sběrateli 
velmi ceněné. Jedná se o kamenickou 
fajf kárnu, tedy továrnu na výrobu dý-
mek. Najdete ji na  zvětšenině pohledu 
z  věže kostela sv. Jakuba (komín a  bu-
dova za ním mírně vpravo). Jedna menší 
budova, která k ní patřila, je přistavěna 
k  vile dětského pavilónu (bývalé dětské 
středisko), později zde byl sklad civilní 
obrany. Tak, to je vše k  minulému číslu 
a pomalu se vydáme dolů do města. 

Evangelický kostel
Nepůjdeme daleko, je zde toho tolik, 

že se vše do  jednoho vydání nevejde. 
Prohlédneme si tedy jen horní část u kři-
žovatky Zahradní (5. května) s  Husovou 

ulicí, kde jsme minule skončili. Bohužel 
nemám moc vlastních snímků, proto 
jsem si tentokrát dost pomohl skeny a ko-
piemi z mého archivu. Na západní straně 
pod nemocnicí byly tenkrát jen zahrádky 
(proto Zahradní). Na  východní nás zau-
jme Evangelický kostel (smuteční síň), 
který si zaslouží samostatný díl. Sed-
neme si do parčíku na lavičku a uděláme 
si pohodlí. Obec evangelická byla druhou 
nejsilnější v našem městě. Formovala se 
v šedesátých letech 19. století, díky ob-
chodníkům a podnikatelům původně 
ze Saska. V  roce 1869 měli již ve městě 
první modlitebnu. Bohoslužby se konaly 
do roku 1886 v Hübelově hotelu u vlako-
vého nádraží, kde se v  roce 1872 konala 
také první protestantská svatba. Další 
prostor pro svá sezení získali až v  roce 
1901, v tu dobu se hlásí k protestantům již 
79 osob z Kamenice a okolí. Od roku 1903 

využívali jednu 
místnost v  Tur-
nhalle (kulturní 
dům) – přiložená 
pohlednice. V  té 
době vznikl Spo-
lek pro stavbu 
kostela, který 
získal během pár 
let volné pozemky 
mezi Kunratickou 
(Žižkova) a  Za-

hradní ulicí. Ten v roce 1912 nechává vy-
pracovat projekt. Stavba se však neusku-
tečnila, zmařila ji první světová válka. 
Základní kámen kostela byl tak položen 
až 28. října 1929 podle nového projektu 
a  již 10. srpna 1930 byl slavnostně vy-
svěcen (fotka z  časopisu „Aus heimat-
lichen Bergen vydávaného v  Benešově 
nad Ploučnicí). Na  výřezu z  pohlednice 
je ještě vidět kolem kostela lešení. V roce 
1931 pak bylo instalováno topení a darem 
dostal krásnou křišťálovou křtitelnici 
(na  další fotce). V  roce 1940 pak přibyly 
varhany.  Po válce připadl kostel Čes-
koslovenské církvi evangelické. Co se 
s kostelem dělo dál, už někteří pamětníci 
znají. Po válce bylo odsunuto původní ně-
mecké obyvatelstvo a do města se začíná 
stěhovat nové z  celé republiky. Po  roce 
1948 upadnou církve v  nemilost, kostel 
začíná pomalu chátrat, krásná vitrážová 
okna se postupně stávají terčem malých 
kluků. V roce 1968 kostel odkupuje město 
a buduje zde smuteční síň. Prochází cel-
kovou rekonstrukcí, jsou odstraněna vit-
rážová okna s německými nápisy, zmizí 
kazatelna, oltářní kříž i  lavice. Znovu je 
otevřen roku 1980. Samotná stavba je 
považována za doklad jednoduché archi-
tektury regionálního významu. Tak, to je 
pro tento měsíc vše. Příště se podíváme 
o kousek níže k bývalé likérce.

Zdeněk Fryblík
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ÚDOLÍ  STÍNŮ – 1. část 
Na  západ od  města Česká Kamenice 

po  toku říčky stejného jména – Kame-
nice – se rozkládá údolí, jehož severní 
a  jižní stranu nepravidelně ohraničují 
pískovcové útvary až k obci Janská a dále 
po  proudu řeky až na  území Národního 
parku České Švýcarsko.

V  19. století zde byla vybudována sou-
stava přádelen, vzhledem k  výhodné 
poloze probíhající železniční trati a mož-
nosti využití vodního toku řeky, jako 
zdroje energie pro pohon textilních 
strojů.

Z  počátku byla výroba v  přádelnách 
zdrojem úspěchu a  bohatství majitele F. 
Preidla, za což byl oceněn šlechtickým ti-
tulem pro své veřejné aktivity.

Po vzniku Československé republiky se 
firma F. Preidl dostala vlivem různých 
okolností do finančních problémů, které 
skončily hospodářským úpadkem v třicá-
tých létech 20. století.

Nezaměstnanost a  nejistá budoucnost 
bývalých zaměstnanců převážně ně-
mecké národnosti ovlivnila jejich směřo-
vání k Sudetendeutsche Partei ( SdP) pod 
vedením Konráda Henleina.

Po  Mnichovské dohodě byla pohra-
niční území přivtělena k  fašistickému 
Německu, jako Sudetoněmecká župa se 
sídlem v Liberci.

Proběhly snahy o zahájení výroby v přá-
delnách, což se z  počátku dařilo, ale 
vlivem nastávajících válečných operací 
a zejména přepadením Sovětského svazu 
v  roce 1941 byly tyto snahy přerušeny 
a koncem roku 1942 byly veškeré objekty 
přádelen v  Rabštejně a  Janské zabaveny 
pro válečnou výrobu a  přiděleny firmě 
„WESER FLUGZEUGBAU  G.m.b.H BREMEN.

Tato firma vyráběla válečné lodě a  po-
norky, postupně se v jejím výrobním pro-

gramu realizovaly dílčí zakázky k typům 
letadel, jako např. Heinkel – HE 59, Hein-
kel – HE 60, Junkers- JU 86 a další. Jed-
ním z nosných programů se stala výroba 
střemhlavého bombardéru JU 87 „Stuka“, 
výroba komponentů k  letadlům JU 188 
a  JU 388. V  poslední fázi války proběhla 
v  Rabštejně a  v  Libouchci výroba vrtul-
níku Focke-Achgelis (FA-223).

V průběhu válečných let, kdy letecké síly 
fašistického Německa - Luftwaffe nesta-
čily zamezit bombardování tzv. „Třetí 
Říše“ a  ničení objektů strategického vý-
znamu, zejména zbrojovek, bylo rozhod-
nuto o  přesunutí válečné výroby mimo 
dosah bombardovacího letectva Velké 
Británie (RAF) a později i USA - 8. letecká 
armáda a 15. letecká armáda (USAAF).

Především byl projeven zájem o území 
Říšské župy Sudety, kde na území dneš-
ního okresu Děčín byly přesunuty z  tzv. 
„Říše“ desítky firem, jejichž programem 
byla válečná výroba.

Tyto přesuny výroby a  zajišťování no-
vých výrobních kapacit kladly nové poža-
davky na pracovní sílu, které bylo nedo-
statek vzhledem k zajištění vedení války, 
zejména na  východní frontě. Z  těchto 
důvodů byla využívána pracovní síla za-
hraničních dělníků, válečných zajatců, 
nebo tzv. „Ostarbeiterů“ až po  zřízení 
tzv. Venkovních poboček koncentračních 
táborů - Ausenkomando. V Rabštejně to 
byla pobočka KT FLOSSENBURG, jedna 
z mnohých na území tzv. Sudetoněmeké 
župy a Protektorátu Čechy a Morava.

V  druhé části tohoto článku se za-
měříme na  transporty vězňů z  KT Da-
chau a  jejich využití ve výstavbě objektů 
zbrojní výroby.

Josef Macháček  
— rodák České Kamenice

Jubilanti
Olga Bubeníčková

Jan Zadina

Samuel Čureja

Hana Vlasáková

Milan Rulák

Kateřina Vondráčková

Verona Gažiová

Vlasta Hrdličková

Dagmar Peklová

Karel Fröhlich

Marta Havlová

Miroslav Tříska

Miroslava Hanáková

Jaroslav Fajfr

Marie Roučová

Jindřiška Vilkusová

Jaroslava Tůmová

Jaroslava Fulínová

Hana Lukáčová

František Bláha

Soňa Nováková

Všem jubilantům přejeme mnoho štěstí, 
zdraví a radosti do dalších let.

Valerie Klímová

Elena Juřenová

Občánku, vítej.

Narozené děti

Přijímací zkoušky do základní umělecké školy
Přijímací zkoušky do Základní umělecké školy Česká Kamenice, příspěvková organizace  

proběhnou ve dnech 14. - 16. června 2021.

Přihlásit můžete své dítě do výtvarného oboru, tanečního oboru nebo do těchto studijních zaměření v hudebním oboru:  
Hra na klavír, Hra na keyboard, Hra na zobcovou f létnu, Hra na trubku, Hra na housle, Hra na kytaru, Sólový zpěv, Sborový zpěv, Hra 

na EKN a jejich ovládání (v rámci Elektrického zpracování hudby a zvukové tvorby).

Kritéria pro přijímání žáků jsou zveřejněna na stránkách školy www.zusck.cz, v sekci Dokumenty. Podrobné informace k organizaci při-
jímacích zkoušek budou včas zveřejněny na www stránkách a FB účtu školy a budou se odvíjet podle aktuální epidemiologické situace.

Eva Halířová — ředitelka ZUŠ Česká Kamenice
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Jak se učí na dálku ve školce 
Ode dne, kdy byly uzavřeny mateřské 

školy, se i  předškoláci vzdělávali tzv. 
distanční cestou. Paní učitelky připra-
vovaly témata na  každý týden a  k  nim 
vždy několik „úkolů“, které děti plnily 
s rodiči. Zadání jsme sestavily vždy tak, 
aby se děti rozvíjely ve všech oblastech, 
jak nám to předkládá Rámcový vzdě-
lávací program pro předškolní vzdělá-
vání. Většina z  úkolů byla inspirována 
přírodou tak, aby motivovala vyrazit ven 
a pozorovat začínající jaro, prožívat ra-
dost z pobytu venku, poznávat přírodní 
zákony a  posilovala vztah ke  všemu 
živému i  neživému kolem nás. Děti si 
pěstovaly vlastní rostlinky, pozorovaly 
mláďata zvířat, zkoušely pokusy s  vo-
dou a  spoustu dalších zajímavých věcí. 
Doma pak tvořily překrásné výrobky, 
dekorace, kreslily obrázky, procvičovaly 

však také správnou výslovnost pomocí 
logopedických pohádek, připravovaly se 
na psaní písmen, cvičily a zpívaly. Děti 
s rodiči si tak mohly „nanečisto“ vyzkou-
šet, jaké to bude, až budou od září cho-
dit do první třídy a budou dělat domácí 
úkoly. Jako hlavní komunikační kanál 
máme s  rodiči nastavený e-mail. Proto 
jsme každé pondělí posílali připravené 
materiály a  rodiče nám na  oplátku za-
sílali fotografie výrobků a ostatních vý-
stupů od  dětí. Pro rodiče, kteří neměli 
možnost si materiály tisknout, jsme vše 
připravovaly k  osobnímu vyzvednutí. 
A jelikož jsme i my byly nováčky v takové 
formě vzdělávání, rády bychom poděko-
valy za  zpětné vazby, pozdravy a  velmi 
milá slova a  vzkazy, které nám od  dětí 
a  rodičů přicházely. Vždy nás moc po-
těšily, ať už od předškoláků či mladších 

dětí. Nyní už se snad budeme postupně 
vracet k běžnému provozu, užívat si čas 
s kamarády, chodit ven… Zkrátka těšit se 
do školky!

Bc. Dagmar Macáková  
— učitelka MŠ „ZA VODOU“

V Kaštánku se ani v době covidu nezahálelo
I  když byla MŠ Kaštánek z  důvodu 

vládního nařízení sedm týdnů uza-
vřena, neznamená to, že se u  nás nic 
nedělo. Celou mateřskou školu jsme 
krásně vyzdobili jarními motivy, při-
pravili jsme pro děti plno nových pomů-
cek, zúčastnili jsme se online webinářů 
a v neposlední řadě jsme pro předškolní 
děti připravovali distanční výuku. Bu-
doucí školáci dostávali každý týden 
domů pracovní listy, sešity a  úkoly pro 
různé činnosti s rodiči. Musím všechny 
předškoláky moc pochválit, neboť za-
dané úkoly plnili vzorně a zodpovědně. 
K naší veliké radosti se nám před vcho-
dem do školky zaplnila síť dětskými ob-

rázky, vzkazy a na vajíčkovníku přibylo 
několik nádherných kraslic. Za odměnu 
děvčata a chlapci dostali velikonoční ba-
líčky, v nichž našli nejen překvapení, ale 
i plno aktivit na domácí tvoření. Velkým 
překvapením, a to nejen pro děti z Kaš-
tánku, bylo několik námi připravených 
zábavně-naučných stezek. Se zvířátky 
jsme se prošli v  okolí školky. Další dvě 
stezky už byly v náročnějším terénu, a to 
v okolí Jehly a Ponorky. Děti se tak pro-
šly se svými rodiči po  lese na  čerstvém 
vzduchu a zároveň plnily zábavné úkoly. 
Na  konci velikonoční stezky je také če-
kala odměna v  podobě medaile a  oma-
lovánky. Určitě nesmím opomenout ani 

naše facebookové stránky, kam jsme pro 
holčičky a  kluky několikrát týdně vklá-
dali různé zábavné hry, náměty na akti-
vity, činnosti, výzvy, videa, logopedická 
cvičení nebo třeba tipy na  pomoc ma-
minkám v kuchyni. Samozřejmě nechy-
běly ani důležité informace pro rodiče. 
Tímto bych chtěla všem rodičům, ale 
i  dětem poděkovat za  odezvu, za  foto-
grafie dětí, které nám posílali, za  milá 
a  pochvalná slova. Doufáme, že covi-
dová doba brzy skončí a všichni se zase 
ve  školce sejdeme jako dříve, bez testů 
a bez omezení.

Bc. Jana Koubíková — MŠ Kaštánek
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Velikonoční soutěž v mateřince Kaštánek 

I v době distanční výuky a zavřené ma-
teřské školky se dá soutěžit. Potvrdit vám 
to mohou holčičky a  kluci z  Kaštánku, 

pro něž 
j s m e 
p ř i -
pravili 

velikonoční výtvarnou soutěž. Děti měly 
za úkol pomocí libovolné techniky ztvár-
nit téma Velikonoce. Do soutěže nám tak 
dorazily kraslice, velikonoční obrázky, 
jarní květiny či ozdobené perníčky. 
Všechny výrobky dětí byly moc krásné, 
vyhrát ovšem mohl jenom jeden. Ve  ve-

řejném hlasování rodičů a  přátel školky 
na  našem profilu na  Facebooku získala 
nejvíce lajků Elenka Vorlová, která vy-
hrála se svým velikonočním zajíčkem. 
Cenu jsme jí velmi rádi předali a  ještě 
jednou jí tímto gratulujeme.

Bc. Jana Koubíková — MŠ Kaštánek 

Soutěž Hlas Česka, 
Moravy a Slezka

I  přes ztížené podmínky v  momen-
tální situaci lze děti motivovat ke tvořivé 
práci.  Na naší základní umělecké škole 
máme mnoho talentů, a proto jsem uví-
tala, že se i letos bude konat soutěž „Hlas 
Česka, Moravy a  Slezska“.  Tato soutěž 
se vyvíjí k jedné z nejlepších soutěží pro 
mladé zpěváky a zpěvačky ve všech žán-
rech. Tento rok se změněnými podmín-
kami – jen online.  Nastudovala jsem se 
3 svými žačkami vždy po  dvou písních. 
Nároky na  nahrání jejich výkonů ne-
byly příliš přísné. Přesto se mi podařilo 
domluvit profesionální techniku na  na-
hrávku. Dvě dívky soutěží v  kategorii 
klasický zpěv. Pro ně jsem měla to štěstí 
získat vynikajícího klavírního dopro-
vazeče, pana Vladimíra  Heulera, který 
byl též v minulosti učitelem na naší ZUŠ 
a  nyní vyučuje v  Německu. Třetí účast-
nice – v kategorii moderní zpěv – se do-
provázela sama na  klavír a  na  ukulele. 
Nahrávalo se v krásném Navrátilově sále 
v Novém Boru, který nám velkoryse dala 
k  dispozici paní Rejholcová z  divadla 
v Novém Boru. 

Dívky se při nahrávání sice musely po-
týkat s  trémou, ale jistě menší, než při 
živém vysílání. Alespoň toto tedy bylo 
určitým přínosem oproti vystoupení na-
živo.  I ta zkušenost s kamerou byla pro 
ně důležitá. 

Teď nám jen držte palce, ať jsou dívky 
v soutěži úspěšné.

Hannah Esther Minutillo  
— pěvecké oddělení ZUŠ Česká Kamenice

Jaro na plotě 
Od  21. března jsme vyzvali veřejnost 

o přivolání jara ozdobením plotu u naší 
organizace jarními motivy (obrázky, 
keramikou, věnečky …). Nemalé množ-
ství kreativců se do  této výzvy přidalo. 
Zřejmě byly tyto výtvory pro někoho 

natolik krásné, že se rozhodl si jimi vy-
zdobit svůj vlastní domov a  ty nejhezčí 
nenávratně zmizely. Tak proto asi to jaro 
ne a  ne přijít. Přesto velké poděkování 
všem, kteří nelenili a plot zdobili.

Marie Vlčková — CDM
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Obyčejný a přesto zvláštní 
Takový bude nejspíš i  dnešní den. Ráno se 

přehrabuji v  notách a  vybírám ty, které budu 
potřebovat. Pečlivě skládám vše do  tašky, 
nic nesmí chybět… Jako když se připravuji 
do  práce, ale je to jiné. V  sále, kam vstupuji 
(doma u svého klavíru nemám dostatečný sig-
nál wifi), je ticho, nikdo kromě mne tu dnes 
nebude. Těšit se mohu jen na virtuální setká-
vání. Připojuji stage piano, notebook, natáčím 
obrazovku do vhodného úhlu, vítejte v google 
meetu. Chvíle čekání na  podivný zvuk… Ještě 
se trochu rozehrát, elektrické piano má jinou 
mechaniku a jinak zní, než akustický nástroj. 
Také hlas žáků a jejich hra na klavír dnes bude 
digitální. V mysli se připravuji na příštích pět 
hodin. V  duchu si představuji následující vý-
uku, z přemýšlení mě ale vytrhne zvuk ozna-
mující, že Matěj je tady. Usmívá se a jeho tvář 
prozrazuje natěšení na společné hraní. To mě 
zahřeje uvnitř. 

Následují obvyklé nesnáze komunikace 
na dálku: „Matěji, připrav si písničku Muziky, 
hrajte nám! Strana 111, hledej tři jedničky. Jsi 
už moc daleko. Listuj zpátky.“ Zírám do obra-
zovky (za  pár hodin bude moje zírání o  něco 
unavenější) a bezmocně sleduji, jak můj šesti-
letý žáček míjí stránku se skladbičkou. Uka-

zuji obrázek s muzikanty. Nalezeno, můžeme 
začít. S  pozorností těch nejmenších musím 
hospodařit citlivě, brzy se unaví.  Matěj při-
dává písničku Hrály dudy, kterou se naučil 
v posledním týdnu sám (je to nádhera a ještě že 
vás, milí rodiče, děti doma mají).

Janička je trochu starší, s klavírem ale teprve 
začíná. Dnes nedává pozor ani trochu. Těší se 
na  narozeniny, dnes dostala už dárek s  před-
stihem – parádní míč. Nadšeně ho ukazuje 
do obrazovky a hned je jasné, že jediné, na co 
bude myslet, je vyběhnout s míčem ven. Během 
výuky má prsty snad více na míči než na kláve-
sách, jemně s ním dribluje a směje se. Kdybyste 
znali Janičku… Koncentrace na novou látku se 
dnes opravdu nedaří a  já se snažím pohotově 
upravit cíle dnešní hodiny. Pilujeme dosavadní 
repertoár, to je strategie, na  kterou Janička 
skvěle reaguje. Hraje totiž moc ráda. A hlavně 
ráda hraje pro někoho. Od  září se těšila, až 
bude mít koncert, který ale zatím nepřichází.

A je tu Barunka. Její píle a nadšení je povzbu-
zující. Na  hodiny se připravuje a  ráda před-
vede, co umí. Výuka má v tomto případě spád 
a tak zbývá na závěr ještě chvilička na předve-
dení všech hlodavců v domácnosti (už se roz-
valují Barče na klíně králíček s morčetem a ona 

jim ještě s chutí zahraje na klavír – výhoda dis-
tanční výuky?).

Vyučování je u  konce (uteče vždy), dnes bez 
technických zádrhelů. Připojení fungovalo. 
Děti ještě doma nepohasínají, hrají na nástroj 
a  projevují radost. Mám pocit, že tu podiv-
nou dobu společně zvládneme. S  uspokoje-
ním zapisuji, co nového jsem dnes mohla na-
učit a  kam jsme došli. Přesto se neskutečně 
těším, až první žák zazvoní na  fyzický (kdysi 
snad trochu protivný) zvonek u dveří ZUŠ. Až 
usedneme ke  klavíru a  já budu moci sledovat 
mechanismus hry od trupu po konečky prstů. 
Cítit chvění strun. Vidět pohyb nohy na  pe-
dálu (mimochodem, jak asi mí nejmenší žáci 
vyrostli, dosáhnou už někteří na  pedál?). Ta 
nejkrásnější chvíle nastane, až budeme u  jed-
noho nástroje vnímat společný rytmus, a v tom 
rytmu kývat hlavou, zanoříme prsty do kláves 
ke  čtyřruční hře a  uslyšíme i  ten nejjemnější 
dynamický odstín.

Notebook i piano vytahuji ze zásuvky a chys-
tám se domů. Zaměstnává mne neodbytná 
představa společného muzicírování, která se 
snad brzy naplní.

Mgr. Kateřina Venclová, DiS.  
— klavírní oddělení ZUŠ Česká Kamenice

Ze „školních“ lavic 
V  současné době je studium pro žáky, ale 

i pro učitele velmi náročné. Situace není jed-
noduchá pro nikoho. Ráda bych se s  vámi 
podělila o  střípky ze slohových prací, které 
psali studenti tercie z  českokamenického 
gymnázia během distanční výuky. 

První slohová práce je úvaha na  libovolné 
téma. Student si jako své téma vybral systém 
PES, který hlídal epidemiologickou situaci.

Druhá slohová práce reaguje na  současný 
trend, kterým mnoho lidí tráví svůj volný 
čas – malování na kamínky. Student si jako 
slohový útvar zvolil zprávu. 

I ostatní slohové práce byly velmi vydařené, 
není však možné otisknout všechny. Všem 
studentům moc děkuji za  jejich svědomitý 
přístup ke studiu. Vám přeji příjemné počtení. 

Mgr. Lucie Suchá 

1. úvaha: PES nebo pes?
Vždycky, když vidím člověka, který má 

u  sebe na  vodítku malého psa, třeba čivavu 
nebo yorkshira, si říkám, co ho vede k tomu, 
koupit si takového psa? Když bych si pořídil 
minipsa, k ničemu mi nebude. Je to „gaučák“, 
který je možná pro svého člověka na pomaz-

lení, ale zaběhat si se mnou nepůjde, protože 
by na prvních 100 metrech vypustil duši, po-
řád šňafe, to asi proto, že se snaží vyrovnat 
velkým psům a vzbudit strach. Neznám moc 
lidí, kterým by se líbil, a měli ho, nemůžu to 
tedy zjistit, a proto se ptám pořád dokola.

Stejnou otázku si kladu, když vidím ně-
koho s  velkým psem. Toho obvykle potkám 
na kole nebo v lese, když si jdu zaběhat, teď 
na  běžkách. Plete se člověku do  cesty, pro-
tože ho má hodně často páníček navolno. 
Člověk, jako já, se bojí, aby ho maxipes z toho 
kola nebo lyží nesundal. U takových případů 
si myslím, že si své sebevědomí nezvedá pes, 
ale majitel.

A do toho všeho zpropadený PES, který nás 
všechny zavřel doma.

Č. J., student tercie 

2. zpráva: Co hýbe Českem v době covidové
Poslední dobou, pokud půjdete na  pro-

cházku, můžete spatřit na  různých mís-
tech malované kamínky. Narazit na  ně lze 
zcela všude, v  parcích, u  památek, v  lesích 
a ve městech třeba u laviček. 

Co to vlastně je za  kamínky a  jaká to má 

pravidla? Každý nadšený výtvarník může 
malovat cokoliv. Lidé většinou malují tema-
ticky Vánoce, Velikonoce, valentýnské mo-
tivy nebo i covid. Malíři kamínků jsou děti, 
rodiče, ale i  umělci. Každý kamínek, který 
vznikne, je uměleckým dílem a  může dělat 
někomu radost.

Cílem je, aby kamínek doputoval co nejdále 
od místa vytvoření. Ze zadní strany kamínku 
se musí napsat poštovní směrovací číslo a fa-
cebooková skupina, ve které následně nálezce 
upozorní fotkou, že kamínek našel. Nálezce 
může napsat, kam kamínek posune dále. 

Kamínky je dobré dávat na viditelná místa. 
Měly by být položené i  na  místa bezpečná. 
Kamínky si můžete ponechat, pokud se vám 
líbí, ale každý autor by byl radši, aby kamí-
nek putoval dál a  on ho tak mohl sledovat 
ve  facebookové skupině. Pro každého je ra-
dostí, když dostane zprávu, že kamínek je 
zase o kousek dál a na jiném místě.

Už jste nějaký kamínek našli? Pokud ne, 
tak hurá na procházku a nezapomeňte se po-
řádně koukat kolem sebe. Třeba z vás nako-
nec také bude malíř kamínků.

P.K., student tercie
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Výtvarka v době koronaviru – mini výstava 

3. díl: Amsterodam 
Představuji vám 

3. část výstavy žáků 
výtvarného oboru 
ZUŠ, tentokrát vě-
novanou Amstero-
damu.

Žáci se na  online 
hodinách sezná-
mili s  tímto pří-
stavním městem, 
jeho architekturou 
a  významnými 
umělci. Na  dvou 
obrazech vidíte 
typické domy to-

hoto města, jak se zrcadlí v  řece Amstel. 
Na dalších dvou se mladší žáci učili stíno-
vání barvou a vytvářeli tak vlny, které do-
plnili koláží. Moře, lodě, skály, to byly také 
náměty významného malíře žijícího v Am-
sterodamu - Rembrandta Harmenszoona 
van Rijn. Starší žáci se pokusili namalo-
vat detail moře – vlnu, kterou sami zažili 
o prázdninách u moře.

Možná jsme vám těmito obrazy připo-
mněli blížící se léto a  snad i  možnost ces-
tování.

Mějte se zdravě a těšte se na další díl vý-
stavy.

Šárka Blažejovská — ZUŠ

Anděla Gergelová

Pavel Pekař Natálie Domanská

Natálie Pátková

Zuzana Juhasová Emma Tošovská
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Pojďte hledat medvědy! 
Od  1. března probíhá otevřená výzva 

pro veřejnost, při které můžete na  svých 
procházkách nacházet plyšové medvědy. 
Požádali jsme veřejnost o  pomoc při této 
akci. Je třeba vystavit na  viditelné místo 
ve  svém domě, bytě, zahradě, terase atd. 

medvídka, tak, aby 
kolemjdoucí mohli 
nacházet a  počítat 
své úlovky. Akce stále 
trvá, tak hledejte!
Marie Vlčková — CDM
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MĚŘENÍ
ZRAKU
ZDARMA
 PO CELÝ KVĚTEN I BEZ NÁKUPU
 S HESLEM: „Oranžík měří“

SLEVA 50 % na obruby i skla (slevy LZE sčítat)

náměstí 28. října 818
ČESKÁ KAMENICE
tel.: 777 912 554

Pandemie opět mění 
termíny závodů  
Peklo Severu

To, čeho jsme 
se obávali už 
na přelomu roku, 
je tady. Stejně 
jako v roce loňském, i  letos bude třeba 
odložit start závodů Peklo Severu. 
Opatření a  tempo rozvolňování mo-
mentálně nedovolí uspořádat závody 
v  původních termínech. Všechny květ-
nové závody jsou odloženy na  pozdější 
datum, náhradní termíny se zveřejní 
během tohoto měsíce.

Pořadatelé z oddílu CK 1967 Č. Kame-
nice zvažovali různé varianty závodů. 
V  úvahu připadala varianta virtuální, 
nebo intervalové starty závodníků. 
Jenže tak jako tak, Peklo Severu by při-
šlo o svou duši. Cílem závodů totiž není 
jen odjet svůj závod, ale jde také o spo-
lečenskou událost a  přátelská setkání. 
O  tohle všechno vás ani v  tomto roce 
nechceme připravit.

Věříme, že situace ve  společnosti se 
co nejdříve vrátí do normálního stavu, 
kdy se znovu můžeme sejít nejen na zá-
vodech Peklo Severu v České Kamenici 
a okolí.

Martin Viktora 

Velikonoční výtvarná dílna 
V  letošním roce jsme pro vás připra-

vili tradiční velikonoční výtvarnou 
dílnu trochu netradičně. V  sobotu  
27. března jste si mohli vlastnoručně 
vyrobit velikonoční dekoraci. Nemohli 
jsme otevřít své dveře výtvarné dílny, 
tak jsme zájemce poslali na  nenároč-
nou procházku po  České Kamenici, 
na které sbírali potřebný materiál a de-
koraci vyrobili za chůze. 

Počasí nám bohužel opravdu nepřálo. 
Přesto se našlo na  30 zimě a  voděo-

dolných odvážlivců, kteří 
na akci přišli a domů si od-
nesli krásný výrobek. 

Výzvy jsou pořádány 
Technickým klubem 2 
Česká Kamenice při Cen-
tru dětí a  mládeže Česká 
Kamenice, příspěvková or-
ganizace v  rámci projektu 
Podpora polytechnického 
vzdělávání a  gramotnosti 
v ÚK (IKAP 2A), registrační 
číslo projektu: CZ.02.3.68
/0.0/0.0/19_078/0017377. 
Projekt je financován OPVV 
EU.

Marie Vlčková  
— CDM
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Senioři po městě od ... 50 Kč

PROŽIJTE LÉTO S NÁMI – U VODY!

Město Česká Kamenice nabízí možnost přivýdělku na letní brigádě.

Přijmeme na dohodu o provedení práce brigádníky pro obsluhu provozu koupaliště.  

Vhodné zejména pro studenty vysokých škol a středních škol starších 18 let. 

Bližší informace podá vedoucí TZ pan Richter,  

tel.: 606 310 633 nebo personalistka paní Franková, tel.: 412 151 553.


